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CKynLUTMHA UPHErOPE

Ha ocHOBy n/iana 187 rioc/ioBHUKa CKyniiiTMHeLipHe Pope, nocT 

ae/baM nniatbe

SIAACENICA: PflILOG;

ripeACjeAHMKy Bnafl^e, MM/iojKy Cnajufiy

Befi roAMHaivia je cao6pa1iajHM xaoc Ha ApHoropCKMM 

nyresHMa; y TOKy /beiH^e rypHCTHMKe cesone, r/iasHM 

/iMMMTMpajyfiM (t>aKTop 3a 036H/baH pact npMxoAa ofl 
TypM3Ma. MwiaMO cjajHe npMpoAHe m Ky/iTypHO-McropMjcKe 

aipaKAMje, Boraiy racTpOHOMCKy noHyAy/ BpxyHcxe pwaopre m 

TypMCTG KOjM WG/IG CBG TO A^ nOCjGTG M nOTpOUJG HOBaA, a/IM 

jGAHOcraBHO HG Mory ctmTim Ha csa ra wijGcra, jcp mm 3a 

TpMABCGTaK KM/iOMGTapa TpG6a no 3-4 naca BomrtiG y j’gahom 

CMjepy.
fla /iM B;iaAa MMa crparGrMjy 3a yprGHiHo y6;ia>KaBaH>G OBor 

npo6/iGMa, Ha Kparax poK, aok cg hg pea/iM3yjy bg/imkm 

n/iaHMpaHM m bgTi aanoHGTM MH(t)pacTpyKTypHM npojcKTM, koJm 

fiG Hac TpajHO pG/iaKCMpaTM cao6atiajHMx KO/ianca?

riMTahbe hy ycMGHO Aera/bHO o6pa3/io>KMTM Ha caMoj cjeAHMu,M.

y flOAropMAM, 02.04.2024. roAMHG 

npeACjeAHMK K/iy6a 

CjiaBeH PaAyHOBHh

XepueroBMKa 18.81000 noAropHua 
E>mail: cenlai^noya.org.me 
Be6<ali: wwjiova.or:gjiie

TeV^AKc: 
4382 20 651 • 903 
4382 20 512-587

KAy6 nocAaHMKa: 
4382 20 404 >551
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Vlada Crne Gore 

Predsjednik Vlade—

VEZA;

Adresa; Karadordeva bb, 
81000 Podgorica, Crna Gora 

tel; +382 20 242 530 
fax: +382 20 242 329 

kabinet@gov.me

EPA:

SXHACENICA: I PRILOO'

BroJ: 01-008/24-1373 
Podgorica, 03.04.2024. godine

SRPSKA DEMOKRATIJAPoslanik, g-din Slaven Radunovic

POSLANICKO PITANJE

Vec godinama je saobracajni haos na crnogorskim putevima, u toku Ijetnie
mrtama ImT"' - “to-- “Wljan rast prihoda od
turizma. Imamo sjajne pnrodne i kulturno-istorijske atrakcije bogatu
gastronomsku ponudu, vrhunske rizorte i turiste koji zele sve to da posifte i

^tici na sVa ta mjesta, jeTL za 

tndesetak kilometara treba po 3-4 casa voznje u jednom smjeru.

rnk' dlflf "cf" ublazavanje ovog problema. na kratak
veliki planirani i vec zapoceti infrastrukturni 

projekp, ko)i ce nas trajno relaksirati saobracajnih kolapsa?

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Radunovicu,

stickih potencijala Crne Gore. Razvoj te privredne grane izuzetno je 
znacajan i za ukupni ekonomski napredak nase zemlje. Zbog toga smo 
unapredenje infrastrukture oznacili kao jedan od prioriteta, a sa rijeci 
odmah presh na djela Tome svjedoci da vec danas mozemo govoriti da se na 
oko 10/o ukupne saobracajne infrastrukture u Crnoj Gori trenutno izvode 
radovi na izgradnji ili rekonstrukciji.

Bitno je istaci da ce prije Ijetnje turisticke sezone biti 
znacajnim putnim pravcima, kao sto

zavrseni radovi na
Jasenovo Polje-Vidrovan, dok ce na drugim^ gra'dliiTtofradov^^ 

saotoadija"' ’' Pnlagodeno na nacin da se ne ometa odvijanje
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Veoma vazna saobracajnica koja ce doprinijeti smanjenju guzvi, buduci da je 
na istoj najveca frekvencija saobracaja, posebno tokom Ijetnje turisticke 
sezone je bulevar Tivat-Jaz cija je izgradnja otpocela i ciji zavrsetak radova 
ocekujemo u januaru 2026. godine.
Ujedno, vjemjem da Vam je poznato da Ministarstvo saobracaja i pomorstva 

intenzivno radi na uspostavljanju medunarodne pomorske linije koja ce 

povezati Budvu i Dubrovnik u Ijetnjoj turistickoj sezoni kao i 
uspostavljanju pomorske veze izmedu Crne Gore i Italije. Uspostavljanje 
medunarodnih pomorskih linija, donosi brojne benefite koji se prije svega 

ogledaju u smanjenju guzvi, rasterecenju putne infrastrukture, brzem 

prevozu putnika, brzoj granicnoj kontroli u Ijetnjim mjesecima, kao i 
promociji pomorskog saobracaja kao ekoloski prihvatljivijeg vida 

transporta. Takode, na ovaj nacin putnici koji se nalaze u tranzitu kroz Crnu
Goru mogu koristiti i ove vidove prevoza i na taj nacin rasteretiti drumski 
saobracaj.

Uporedo sa razvijanjem pomorskih veza sa inostranstvom, planiramo da u 

narednom periodu radimo na kreiranju ambijenta koji ce biti podsticajan i 
za uspostavljanje linijskog prevoza u unutrasnjem pomorskom saobracaju, 
kako bi dodatno rasteretili putnu infrastrukturu, odnosno direktno uticali na 

smanjenje guzvi duz obale u Ijetnjim mjesecima.
jedno od uskih grla i znacajna prepreka daljoj valorizaciji turistickih 
potencijala je stanje aerodromske infrastrukture u Crnoj Gori. Zato smo 
odmah po formiranju Vlade pristupili rjesavanju pitanja zapocetog 
tenderskog postupka za eventuainu koncesiju aerodroma, koja vjerovali ili 
ne, traje od 2019. godine i nikada nije rezultirala zatvaranjem postupka bilo 
da je to izbor najoptimalnije ponude ili odustajanje od postupka. Ova Vlada 
je usia u trecu fazu postupka i upravo juce je na Vladi usvojen ugovor sa 
Medunarodnom fmansijkom korporacijom (IFC) koja ce nastaviti da pruza 
savjetodavne usluge Vladi u ovom procesu. Takode, razmatramo sve opcije 
za koriscenje velikih potencijala Luke Bar.

Moram da naglasim, da su za veoma kratko vrijeme uradene velike stvari 
zahvaljujuci ubrzanju EU puta kojem je umnogome doprinio i ovaj saziv 
Parlamenta, na polju saobracajne i zeljeznicke infrastrukture. Obezbijedena 
su dva granta Evropske komisije, koji ce Crnoj Gori donijeti preko 300 
miliona eura bespovratnih sredstava za rekonstrukciju zeljeznicke 
infrastrukture i nastavak izgradnje auto-puta. Te projekte zelimo da

na



realizujemo u najskorijem roku, kako bi na najefikasniji nacin rijesili i izazov 
iz Vaseg pitanja.
Sa druge strane pitanje saobracajnih guzvi u toku Ijetnje turisticke 

nije novina, niti ekskluzivitet Crne Gore, jer se sa slicnim barijerama srijecu 
i druge drzave, koje su manje ili vise turisticki orjentisane.
Nas problem je i to sto imamo veliki broj motornih vozila. Crna Gora je po 

zvanicnim podacima u 2022. godini imala 266.747 registrovanih vozila i 
sto je mozda jos upecatljivije, to je 25% vise registrovanih vozila, nego 
godinu ranije. Takode, u prosloj kao i u ovoj godini na odredenim putnim 

pravcima imamo konstantno povecanje obima saobracaja u odnosu na isti 
period prethodnih godina, npr. pustanjem u saobracaj auto-puta generisan 
je novi saobracaj, za 20% veci nego sto je to ranije bio slucaj na relaciji 
Podgorica-Kolasin. Ovi podaci kao i cinjenica da u toku Ijetnje turisticke 

sezone dolazi do znacajnog priliva inostranih motornih vozila, govore da 
postojeca saobracajna infrastruktura, koja podrazumijeva drzavne i 
opstinske puteve kao i parking prostor, nema adekvatan kapacitet da u 
svakom trenutku omoguci nesmetano saobracanje i dovoljnu protocnost 
saobracaja.

Ministarstvo saobracaja i pomorstva u svojim strateskim i programskim 

dokumentima ima utvrdene dogorocne i kratkorocne mjere, koje ce 

doprinijeti vecem razvoju saobracajne infrastrukture, organizaciji i ponudi 
javnog prevoza putnika, stvaranje preduslova za razvoj i unapredenje drugih 
vidova prevoza, sto sve za cilj ima bolju i odrzivu mobilnost.
Kao sto znate, Ministarstvo u kontinuitetu ulaze znacajna finansijska 

sredstva u razvoj putne infrastrukture. Ove godine je u Kapitalnom budzetu 
planirano da se za redovno i investiciono odrzavanje, rekonstrukciju i 
izgradnju magistralnih i reginalnih puteva obezbijedi preko 70 miliona eura, 
planirano je da se nastavi ili zapocne rad na izgradnji i rekonstrukciji cca 230 
km regionalnih i magistralnih puteva i to; 120 km u sjevernoj regiji, 75 km u 
centralnoj regiji i 36 km u primorskoj regiji.

Medutim, Izgradnja i unapredenje putne infrastrukture ne moze u 

potpunosti rijesiti ocekivane saobracajne guzve u toku Ijetnje turisticke 

sezone, vec se pored mjera na drzavnom nivou moraju preduzimati mjere i 
na lokalnim nivoima, na nacin da se primjene savremena tehnicka rjesenja i 
saobracajne polltlke koje ce kroz regulisanje i upravljanje saobracajem

sezone

ono



znacajno umanjiti negativne efekte koji proizilaze iz saobracaja (guzve, 
zagadenje zivotne sredine i saobracajne nezgode).
Kroz politiku efikasnije naplate parkinga, promociju pjesackog i 
biciklistickog saobracaja, uspostavljanja i poboljsanja javnog gradskog 

prevoza putnika, savremenih sistema za upravljanje saobracajem 
(inteligentnih transportnih sistema] i drugim alatima i saobracajnim 

rjesenjima jedinice lokalne samouprave mogu znacajno doprinijeti 
smanjenju saobracajnih guzvi u toku Ijetnje turisticke sezone.
Nadalje, mozemo naglasiti i da Ministarstvo, u saradnji sa prevoznicima u 

drumskom saobracaju ulaze velike napore kako bi na teritoriji Crne Gore 

egzistirao optimalan broj medugradskih linija, u cilju koriscenja kolektivnog 

vida prevoza, sto direktno utice na smanjenje guzvi u saobracaju. U ovom 
trenutku je aktivno 370 medugradskih linija.
Kao sto ste u Vasem pitanju dali jasan zakljucak, tek realizacija velikih 
infrastrukturnih projekata, kao sto je autoput Bar-Boljare, Jadransko-jonski 
autoput, brza saobracajnica duz primorja, novi putni pravac Krstac-Trojica- 
Kotor, medunarodna pomorska linija Budva-Dubrovnik, pomorska veza 

Crne Gore i Italije i mnogi drugi projekti koje planiramo zapoceti ili u 
potpunosti realizovati u narednom srednjorocnom periodu, rijesice problem 

saobracajnih guzvi u Ijetnjim mjesecima i znacajno unaprijediti povezanosti 
drumsku pristupacnost Crne Gore.
Moramo biti svjesni da pored drzavne politike i politike na lokalnom nivou, 
koja za cilj ima unapredenje saobracaja, svi mi licnim primjerom i 
postupcima u znacajnoj mjeri uticemo na stanje u saobracaju. 1 u tom smislu 

neophodno je da svi zajedno ucinimo dodatne napore, imajucu u vidu da ce 

saobracajnih guzvi uvijek biti, a sto je slucaj i u drugim drzavama, narocito 
onim koje su turisticki orjentisane i u kojima dolazi do znacajnog priliva 
vozila i pjesaka.

S postovanjem,

aPREDSJEDNIK


